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Mesto Sládkovičovo pozýva na 
Sládkovičovský mestský ples 
23. januára 2015 o 20. hod. do kongresovej 
sály hotela Tevel. Do tanca hrá hudobná 
skupina Pik-Nik. Cena vstupenky 25 €,  
predpredaj v Inovatechu.

Ples ZR pri ZŠ SP s MŠ s VVJM 
Sládkovičovo 7. februára 2015 
o 19. hod. v jedálni VŠ Sládkovičovo. 
Vstupné 15 €, predpredaj v škole a v predajni 
„U Pirošky“ na Hviezdoslavovej ulici. 

DHZ Sládkovičovo pozýva 14. februára 2015 
od 19. hod. na Hasičský bál do sály VŠ 
Sládkovičovo. Do tanca hrá hudobná skupina 
Akcent live. Cena vstupenky 25 €. Rezervá-
cia u Romana Sablera na tel.: 0903 214 325.

OZ Klobáskový klub a mesto Sládkovičovo 
vás pozývajú 27. a 28. februára 2015 na 
Medzinárodný klobásový festival 
pred Inovatechom. Záujemci o účasť v sú-
ťaži sa do 15. januára 2015 môžu prihlásiť 
u Františka Rumana, tel.: 0903 654 854. 

Výsledky volieb do orgánov samosprávy 
obcí sú známe. Prvýkrát v mojom pôsobení vo 
funkcii primátora mesta nie som v opozícií. Tí, 
ktorí ma verejne podporili pred voľbami, tvoria 
50 % mestského zastupiteľstva. 

Napriek tomu, že som pracoval v opozí-
cii, spolupráca s väčšinou poslancov bola 
korektná, zlé skúsenosti mám len s jedným 
politickým zoskupením, ktorého jediným 
programom bolo odvolať primátora mesta. 
Trestné oznámenia, anonymy, žiaľ, pokračo-
vali aj v tomto volebnom období. V roku 2012 
sme mali na mestskom úrade osem veľkých 
kontrol, okrem MŽP, finančnej polície a NKÚ 
bolo jedno podanie smerované aj do Bruselu, 
centra Európskej únie. Koncom septembra 
som obdržal oznámenie protikorupčného úra-
du (OLAF) v Bruseli, že vyšetrovanie proti mne 
bolo zastavené a nezistili sa skutočnosti po-
škodzujúce finančné záujmy EÚ. 

Tí, ktorí písali anonymy, objavili moc médií. 
Médiá už nechcú len informovať o dianí vo sve-
te a v regiónoch, ale chcú priamo ovplyvňo-
vať každodenný život. Sú nástrojom rôznych 
lobistických a politických skupín. Účel svä-
tí prostriedky a preto vôbec nebolo pre mňa 
prekvapením, že po 11 rokoch opäť oprášili 
prípad súvisiaci s budovou VŠ na Richterovej 
ulici. Veľká agenda jedného politického zosku-
penia opäť ožila na stránkach novín.

V skutočnosti máme toľko práce na mest-
skom úrade, že nemáme čas na politiku. Popri 
riešení každodenných problémov mesto reali-
zuje náročné projekty EÚ. Veľa času venujeme 
nielen vypracovaniu nových zámerov a projek-
tov, ale vykonávame aj monitoringy a následné 
kontroly dokončených projektov.

Pred každými komunálnymi voľbami sa 
stretávame s informáciami, že v prípade úspe-
chu vo voľbách budú realizované personál-
ne zmeny na mestskom úrade. Objavil sa aj 
zoznam plánovaného prepúšťania. Som pre-
svedčený, že si pracovníci MsÚ vykonávajú 
svoju prácu dobre a zodpovedne, určite nie sú 
všetci dokonalí, ale snažia sa občanom pomá-
hať a vychádzať v ústrety každému. Navyše 
personálne zmeny nemajú zákonnú oporu, nie 
je možné nikoho prepúšťať len tak, lebo jeho 
miesto som už sľúbil niekomu inému.

Pred tohtoročnými komunálnymi voľbami 
sa objavili kandidáti, ktorí žiadali omlade-
nie vedenia mesta. S postupným omladením 
súhlasím, avšak s tým, že je potrebné využiť 
doterajšie pracovné skúsenosti vekovo zrelých 
zamestnancov vrátane vedenia mesta. Mohli 
sme si prečítať leták mladých kandidátov na 

Blíži sa koniec roka a my sa pripravujeme na 
najväčší sviatok – na Vianoce. Nákupy finišujú 
a na adventnom venci sa postupne rozsvietia 
sviečky, aby nás upozornili na blížiaci sa svia-
tok. Advent znamená príchod, je to štvortýž-
dňové obdobie pred narodením Ježiša Krista. 
Každý by mal spomaliť, aby najväčší sviatok 
neprivítal vyčerpaný, ale pripravený. Na tento 
sviatok prichádzajú domov aj tí, ktorí celý rok 
nevideli svojich blízkych. Stretávajú sa rodi-
ny, aby v rodinnom kruhu prežili tento krás-
ny sviatok. Tí, skôr narodení, spomínajú na 
Vianoce dávnych čias, spomínajú aj na tých, 
ktorí, žiaľ, už nie sú medzi nami. Štedrovečerná 
večera má svoju choreografiu, všetko musí byť 
namieste, všetko má svoj význam a takto je to 
správne. Všetko musíme robiť tak, ako sme sa 
to naučili od svojich rodičov a mali by sme vetiť 
v to, že naše deti budú robiť presne to, čo sa od 
nás naučili. Vianoce sú sviatkom rodiny. 

Dňa 24. decembra slávime symbolické naro-
denie života. Pre kresťanov sa narodil Mesiáš. 
Ľudia už prestali čítať Bibliu a preto je dob-
ré, keď si súvisiace časti prečítame znova: 
Narodenie Ježiša Krista podľa ev. Lukáša (Lk2) 
– V tých dňoch vyšiel rozkaz od cisára Augusta 
vykonať súpis ľudu po celom svete. Tento prvý 
súpis sa konal, keď Sýriu spravoval Kvirínius. 
A všetci šli dať sa zapísať, každý do svojho 
mesta. Vybral sa aj Jozef z galilejského mesta 
Nazaret do Judey, do Dávidovho mesta, ktoré 
sa volá Betlehem, lebo pochádzal z Dávidovho 
domu a rodu, aby sa dal zapísať s Máriou, svo-
jou manželkou, ktorá bola v požehnanom stave. 
Kým tam boli, nadišiel jej čas pôrodu. I porodi-
la svojho prvorodeného syna, zavinula ho do 
plienok a uložila do jasieľ, lebo pre nich nebolo 
miesta v hostinci. V tom istom kraji boli pastieri, 
ktorí v noci bdeli a strážili svoje stádo. Tu zastal 
pri nich Pánov anjel a ožiarila ich Pánova sláva. 
Zmocnil sa ich veľký strach, ale anjel im pove-
dal: „Nebojte sa. Zvestujem vám veľkú radosť, 
ktorá bude patriť všetkým ľuďom: Dnes sa vám 
v Dávidovom meste narodil Spasiteľ Kristus 
Pán. A toto vám bude znamením: Nájdete die-
ťatko zavinuté do plienok a uložené v jasliach. 
A hneď sa k anjelovi pripojilo množstvo nebes-
kých zástupov, zvelebovali Boha a hovorili: 
„Sláva Bohu na výsostiach a na zemi pokoj ľu-
ďom dobrej vôle.“

Všetkým občanom nášho mesta 
prajem radostné a pokojné prežitie 
vianočných sviatkov.

 Ing. Anton Szabó, primátor mesta
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Úcta k starším

34. zasadnutie Mestského zastupiteľstva 
v Sládkovičove, 1. októbra 2014 

Rokovanie MsZ otvoril a viedol primátor 
mesta Ing. Anton Szabó.

Kontrolu plnenia uznesení vykonala hlav-
ná kontrolórka mesta PhDr. Terézia Pethőová. 
Kontrolu plnenia uznesení vzalo MsZ v plnom 
rozsahu na vedomie.
Poslanci vzali na vedomie:
• správu z následnej finančnej kontroly 

vykonanej v Spojenej škole, Školská 1087, 
Sládkovičovo, zameranej na kontrolu plne-
nia opatrenia uloženého primátorom mesta 
dňa 19. decembra 2013,

• záznam z následnej finančnej kontroly in-
ventarizácie pokladničnej hotovosti v zmys-
le § 29 zákona NR SR č. 431/2002 za 
obdobie od 1. januára 2014 do 3. júla 2014 
v Základnej škole s materskou školou 
Sándora Petőfiho s VaVJM, Fučíkova 425, 
Sládkovičovo.

Poslanci schválili: 
• štvrtú úpravu rozpočtu mesta v r. 2014,

• pridelenie uvoľneného trojizbového a dvojiz-
bového nájomného bytu, 

• jednorazovú finančnú výpomoc pre dô-
chodcov nad 70 rokov,

• žiadosť o poskytnutie finančného príspev-
ku z rozpočtu mesta na zvony rímskokato-
líckeho kostola. 

Rôzne:
• primátor mesta privítal kvestora Vysokej 

školy Danubius, Sládkovičovo, Ing. Raufa 
Gusejnova a oboznámil prítomných s výpo-
veďou z nájmu Vysokej školy Danubius,

• Mgr. Adriana Slováková vyjadrila nespokoj-
nosť s odpoveďou MsÚ ohľadne odtekania 
dažďovej vody na Mlynskej ul., pričom pri-
mátor mesta uviedol, že na Mlynskej ulici 
budú vybudované odvodňovacie jarky. 

Primátor mesta poďakoval prítomným za 
účasť a zasadnutie ukončil. 

Mgr. Katarína Štefunková
prednostka MsÚ

1. zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Sládkovičove 
1. decembra 2014 

• Mestské zastupiteľstvo v Sládkovičove vzalo 
na vedomie výsledky  volieb  do orgánov 
samosprávy  mesta  Sládkovičovo – výsled-
ky voľby primátora mesta a volieb mestské-
ho zastupiteľstva, prednesené Mgr. Lenkou 
Polákovou – predsedníčkou Mestskej voleb-
nej komisie v Sládkovičove,

• primátor mesta predniesol slávnostný 
príhovor.

• MsZ konštatovalo, že novozvolený primátor 
mesta Ing. Anton Szabó zložil zákonom 
predpísaný sľub primátora mesta, zvolení 
poslanci mestského zastupiteľstva zložili 
zákonom predpísaný sľub poslanca mest-
ského zastupiteľstva. 

• MsZ v Sládkovičove poverilo poslanca MsZ 
Viliama Brunnera zvolávaním a vedením 
zasadnutí mestského zastupiteľstva v prí-
padoch podľa § 12, ods. 2  prvá veta, ods. 3 
tretia veta, ods. 5  tretia  veta a ods. 6 tre-
tia veta zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších predpisov.
• Mestské zastupiteľstvo v Sládkovičove 

schválilo nasledovné komisie pri MsZ: 
komisia finančná, komisia výstavby, 
dopravy a životného prostredia,
komisia   školstva, športu a kultúry,
komisia sociálna a bytová a komisia pre 
ochranu verejného záujmu pri výkone 
funkcií funkcio-
nárov mesta.

• MsZ určilo v súla-
de so zákonom NR 
SR č. 253/1994 Z. 
z. o  právnom po-
stavení a platových 
pomeroch staros-
tov obcí a primá-
torov miest v znení  
neskorších predpi-
sov  plat  primáto-
ra mesta. 

Na znak úcty a pocty k starším organizuje každý rok sociálna a  by-
tová komisia pri mestskom zastupiteľstve stretnutie seniorov nášho 
mesta. Dňa 14. októbra 2014 poobede sme pozvali do jedálne vysokej 
školy našich občanov starších ako 70 rokov na spoločné stretnutie 
a zábavu. 

Slávnosť otvorili členovia Zboru pre občianske záležitosti, ku kto-
rým sa pripojili žiaci základných škôl, ktorí prítomným seniorom 
zarecitovali i zaspievali. Po nich sa starším občanom prihovoril 
Ing. Anton Szabó, primátor mesta. Poďakoval im za pomoc, ktorú po-
skytli pri budovaní mesta. Informoval ich o dosiahnutých úspechoch 
a o plánoch, ktoré čakajú naše mesto v budúcnosti. Po oficiálnej časti 
nasledovala zábava. Chutný obed a hudba Laciho Gála prispeli k vý-
bornej nálade.

Pri rozlúčke sa naši starší spoluobčania poďakovali za krásne po-
poludnie a tešili sa tomu, že mohli stráviť čas medzi svojimi roves-
níkmi.

Vedenie mesta ďakuje tým, ktorí prišli a aj tým, ktorí boli iba v du-
chu s nami. Rozlúčili sme sa v nádeji, že v roku 2015 sa opäť stretne-

poslancov, ktorým ako pozadie volebného le-
táku slúžila fotografia hlavnej ulice z 50. ro-
kov minulého storočia so sloganom, „Šport, 
voľný čas a kultúra, nech sa u nás nebúra“. 
V Sládkovičove boli postavené nové športovis-
ká, ktoré sú, žiaľ, väčšinou prázdne, v tomto 
roku sme zorganizovali v našom meste 37 spo-
ločenských a kultúrnych akcií, žiaľ, na žiad-
nych z nich som týchto kandidátov nevidel. 

Mladí ľudia žiaľ nechodia na zasadnutia 
MsZ, chýba im záujem poznať prácu samo-
správy, píšu síce svoje poznámky a blogy na 
Facebooku, ale tieto príspevky o nich prezrá-
dzajú ich neinformovanosť a absolútnu nezna-
losť problematiky. 

Odporúčam im, aby sa viac aktívne zapájali 
do života mesta a prajem im, aby sa postupne 
naučili všetko, čo k riadeniu mesta patrí, aby 
v budúcnosti mohli vykonávať prácu poslan-
cov MsZ alebo primátora mesta.

Ing. Anton Szabó, primátor mesta

me na takomto podujatí. Ďakujeme Zboru pre občianske záležitosti 
a žiakom základných škôl za krásny program, obsluhujúcemu perso-
nálu za pomoc a kolektívu školskej jedálne za vynikajúci obed, kto-
rým prispeli k úspechu tejto akcie.                               Mária Pišiová

• MsZ poverilo primátora mesta Ing. Antona 
Szabóa a poslancov Ing. Borisa Brunnera, 
Kolomana Hrdlicu, Mgr. Editu Katonovú, 
Ing. Gábora Krommera, PaedDr., PhDr. 
Attilu Takácsa oprávnením prijímať vyhlá-
senia o uzavretí manželstva pred matrič-
ným úradom. 

pokračovanie zo str. 1  
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Výsledky volieb do orgánov 
samosprávy obcí 2014 v Sládkovičove 

Krásne vyzdobená sála školskej jedálne na vysokej škole bola už 
po desiatykrát miestom stretnutia 50 a 60 ročných jubilantov nášho 
mesta. Je výnimočnou udalosťou, vďaka Zboru pre občianske záleži-
tosti, že jubilanti môžu svoje životné jubileum osláviť v kruhu svojich 
rovesníkov, spolužiakov a priateľov a spomínať na krásne roky, kto-
ré spolu prežili v našom meste. Slávnostným príhovorom Ing. Anton 
Szabó, primátor mesta, tiež jubilant, prejavil úctu nielen jubilantom, 
ale i všetkým občanom mesta. V príhovore sa zameral nielen na se-
niorov, ale aj na mládež a zdôraznil, že pre mesto sú dôležití všetci, 
starší preto, lebo majú skúsenosti a mladí sú zase budúcnosťou. 

Slávnostným programom potešili prítomných Melinda Srejnerová 
a Erika Križanová. Program pripravili a uvádzali Edita Kyselová, 
Edita Katonová a Katarína Jónásová. O dobrú zábavu a hudbu sa 
postaral Ladislav Gál. Záverom stretnutia vyslovili prítomní želanie, 
aby sa ľudia stretávali častejšie, lebo je to cesta k porozumeniu.                                                                                  

Terézia Pethőová

Stretnutie jubilantov

Dňa 15. novembra 2014 sa konali voľby do orgánov samosprávy 
obcí, pričom konštatujeme, že v meste Sládkovičovo sa uskutočnili 
bez akýchkoľvek vážnejších problémov. 

Z celkového počtu 4 594 zapísaných voličov sa v meste Sládkovičovo 
volieb zúčastnilo 1877 voličov, čo predstavuje volebnú účasť 40,86 %. 
Oficiálne výsledky volieb do orgánov samosprávy obcí v meste 
Sládkovičovo sú nasledovné:
Počet volebných obvodov                      1
Počet volebných okrskov                         5
Počet osôb zapísaných v zoznamoch voličov                          4 594
Počet voličov, ktorým boli vydané obálky                           1 877 
Počet odovzdaných obálok                             1 874 
Počet platných hlasov odovzdaných pre voľby do MsZ                1 836
Počet poslancov, ktorý sa mal zvoliť                  12
Počet zvolených poslancov                    12
Počet plat. hlas. lístkov odovzdaných pre voľby primátora           1 839
% účasť voličov vo voľbách                 40,86
Výsledky volieb primátora mesta:

Primátorom mesta Sládkovičovo sa stal nezávislý kandidát 
Ing. Anton Szabó s počtom platných hlasov 1 232.
Poradie ostatných kandidátov:
1. Ing. Pavol Doval  nezávislý kandidát                   276 
2. Koloman Hrdlica nezávislý kandidát                174 
3. Ing. Boris Brunner Most – Híd               157 
Za poslancov boli zvolení:
1. Viliam Brunner   nezávislý kandidát   799 
2. Alexander Bende  nezávislý kandidát   796 
3. Ing. Gábor Krommer  nezávislý kandidát   733 
4. Mgr. Edita Katonová  Most – Híd    647 
5. František Ruman  nezávislý kandidát   589 
6. Ing. Boris Brunner Most – Híd   550 
7. Ing. Viliam Kurinec  nezávislý kandidát   540 
8. PaedDr., PhDr. Attila Takács SMK – MKP, EDS   537 
9. Agáta Zelinková  nezávislá kandidátka  530 
10. Koloman Hrdlica  nezávislý kandidát               519 
11. Ing. Pavol Doval nezávislý kandidát               516 
12. Ing. Alexander Karsay    SMK – MKP, EDS               506 
Poradie náhradníkov:
1. Ing. Štefan Lauko  Strana demokratického Slovenska   468
2. Ing. Ladislav Piši  SMK – MKP, EDS  467 
3. Michal Pethő   SMK – MKP, EDS   440 
4. Ján Németh   KSS   419 
5. Ing. Zdenek Polák             SMER – Sociálna demokracia           401 
6. Mgr. Gabriela Chládeková Most – Híd    390 
7. Mgr. Melinda Srejnerová  SMK – MKP, EDS  389 
8. Roman Sabler   Most – Híd    387 
9. Miroslav Čulák   SDKÚ – DS   370 
10. Mgr. Danica Gregorová  nezávislá kandidátka    339 
11. Ing. Andrea Dovalová  nezávislá kandidátka  333
12. JUDr. Jana Šurnovská  nezávislá kandidátka  289 
13. Michal Benko   SMER – Sociálna demokracia           255 
14. Mgr. Elena Čanakyová  Most – Híd    255 
15. Dr. Ing. Rudolf Csanaky SMK – MKP, EDS    247 
16. Mgr. Andrea Lovászová  Most – Híd    227 
17. Mgr. Tomáš Szalay  nezávislý kandidát   216 
18. Arpád Dömötör  Strana demokratického Slovenska 202
19. Miroslav Meliška  nezávislý kandidát   182

Novozvolenému primátorovi Ing. Antonovi Szabóovi i zvoleným po-
slancom prajeme veľa úspechov v ich práci v orgánoch samosprávy.           

 Mgr. Lenka Poláková, predsedníčka MVK

Pamiatka zosnulých

Dňa 1. novembra 2014 v obradnej sieni Domu smútku v Sládkovičove 
Mestský úrad v Sládkovičove a ZPOZ organizoval spomienkové pod-
ujatia z príležitosti Pamiatky zosnulých. Spolu s pozvanými príbuz-
nými a známymi sme si s úctou spomenuli na našich blízkych, ktorí 
nás navždy opustili pred piatimi a desiatimi rokmi, ale i na všetkých 
ostatných.

Čas je neúprosný, rýchlo beží a my sme sa v myšlienkach na chvíľu 
vrátili späť vďaka tomuto spomienkovému podujatiu a pripomenuli 
sme si nášho blízkeho, príbuzného či priateľa alebo kolegu a na znak 
úcty k nim sme položili sviečku nielen pre nich, ale pre všetkých zo-
snulých v pekne upravenom dome smútku.                           matrikárka

Možno ste si už všimli, že koncom októbra nám na ulici Devátova 
a Školská pribudla nová dodatková tabuľka pod značkou zákaz vjaz-
du do jednosmernej ulice a pod značkou jednosmerná ulica. Tieto do-
datkové tabuľky umožňujú jazdu cyklistov v protismere jednosmernej 
ulice. Jazdí sa po pravej strane a samozrejme nezabúdajte na opatr-
nosť.                 Mestská polícia Sládkovičovo

Cyklisti v protismere 
v jednosmerkách
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Spojená škola, Školská 1087  

Zber papiera
Dňa 29.–30. septembra 2014 sa konal je-

senný zber papiera. Poďakovanie patrí žiakom 
a rodičom, ktorí nepotrebný papier priniesli do 
zberu a tak prispeli k záchrane našich lesov.
Výstava Tutanchamon, jeho hrobka 
a poklady

Dňa 3. októbra 2014 sa žiaci 5.–8. roční-
kov vydali v šľapajach slávneho egyptológa 
Howarda Cartera, objaviť hrobku mladého fa-
raóna Tutanchamona. Výstava Tutanchamon 
– Jeho hrobka a poklady je zostavená presne 
tak, ako bola pred takmer sto rokmi objavená 
a otvorená. Žiaci mali možnosť vidieť viac ako 
tisíc nádherných predmetov vrátane svetozná-
mej zlatej posmrtnej masky Tutanchamona 
a  jeho ohromného pozláteného sarkofágu. 
Všetci žiaci aj učitelia dostali pri vchode slú-
chadlá a počuli detailný výklad o  jednotlivých 
exponátoch, nahovorený formou pútavého prí-
behu, čím bol celý obsah nielen poučný, ale aj 
zábavný. Žiaci mali možnosť vytvoriť si celkový 
obraz o dávnej vyspelej civilizácii, o jej umení 
a posvätných obradoch. Exkurziu zabezpečila 
pani učiteľka Kinga Studenčanová.
Svetový deň duševného zdravia

Nezábudka, modrý kvietok, je symbol zrani-
teľnosti ľudskej duše. Žiaci našej školy podpo-
rili myšlienku tohto 
dňa a prišli dňa 10. 
októbra 2014 obleče-
ní v modrom. Svetový 
deň duševného zdra-
via má aj zdravým 
pripomenúť vážnosť 
duševných porúch 
a snahu predchádzať 
im.
Dopravné ihrisko 

Dňa 1. a 2. októbra 
2014 si žiaci prvého 
stupňa rozšírili svoje vedomosti z dopravnej 
výchovy. Tentoraz „prišlo“ dopravné ihrisko za 
nami do školy. V telocvični si žiaci vyskúšali 
jazdenie na kolobežkách po improvizovaných 
cestách, museli dodržiavať dopravné predpisy, 
riadiť sa dopravnými značkami a nechýbal ani 
semafor.  Žiaci 5.–7.roč. navštívili dopravné ih-
risko v Orechovej Potôni.
Slávnostné privítanie do cechu školákov 

Dňa 22. októbra 2014 boli naši prváci prijatí 
do „cechu školákov“. V Inovatechu ich čakal 
šašo Jašo, ktorý svojimi piesňami a súťaža-

mi zabával žiakov. Pani riaditeľka privítala 
našich prvákov. Žiaci aj pani učiteľky dostali 
krásne šerpy, ktoré im budú pripomínať tento 
„veľký deň“ a sladkosti, na ktorých si hneď po-
chutnali. V hľadisku sa spolu s deťmi zabávali 
aj rodičia.
Mesiac úcty k starším

Dňa 27. októbra 2014 žiaci 2. A a 2. B 
triedy navštívili Antonius Senior Centrum 
v Sládkovičove. Pre naše babičky a deduškov 
pripravili krátke pásmo básničiek a veselý ta-
nec s názvom – Babka a dedko. Krátkym kul-
túrnym programom a malým darčekom, ktorý 
žiaci seniorom priniesli, si uctili ich sviatok 
a na chvíľu spríjemnili ich pobyt v domove. 
Babičky a dedkovia odmenili žiakov malou 
sladkosťou a dlhým potleskom. Program na-
cvičili pani učiteľky Mgr. Andrea Lovászová 
a Mgr. Klára Nagyová.
Lampiónový sprievod

Hallowen sme oslávili lampiónovým sprie-
vodom. V stredu 30. októbra 2014 sme sa po 
zotmení stretli pred budovou školy. Na cestu 
mestom nám svietili lampášiky a lampióny 
rôznych veľkostí, tvarov a farieb. Po ceste nás 
sprevádzali „strašidlá a strašidielka“. Pred bu-
dovou Inovatechu boli vyhodnotené masky, ale 
aj výrobcovia ozdobných tekvíc. Žiaci dostali 

zaslúženú odmenu. 
Ceny odovzdal pri-
mátor mesta. Kto 
mal náladu, mohol si 
zatancovať na veselú 
muziku.
KOMPARO 

Žiaci 9. ročníka 
sa dňa 6. novembra 
2014 zapojili do tes-
tovania KOMPARO 
2014. Cieľom testu 
bolo overiť vedomosti 

žiakov z matematiky a zo slovenského jazy-
ka a pripraviť ich na celoslovenské testovanie 
2015. Žiaci 5. ročníka mali možnosť vyskúšať 
si elektronické testovanie.
Červené maky

„Na poliach Flámska vlčie maky rastú, tam 
medzi krížmi, rad za radom. Značia mies-
ta, kde ležíme. Tam hore počuť udatný spev 
škovránka, uprostred revu kanónov tu dolu“, 
znie časť básne. Spomienkový pietny akt pri 
príležitosti Dňa vojnových veteránov sa konal 
dňa 11. novembra 2014 o 11 hodine a 11 mi-

núte na troch miestach v našom meste. Žiaci 
ZŠ Karola Kuffnera položili kytice červených 
makov pri pomníku a pamätníku v meste a na 
miesta hrobov v cintoríne.
Tvorivé dielne na SOŠ

Dňa 14. novembra 2014 sa žiaci 8. ročníka 
zúčastnili tvorivých dielní na SOŠ technickej 
v Galante. Počas štyroch vyučovacích ho-
dín sa mohli zoznámiť s prácou v programe 
AutoCad, v ktorom sa učili vyrábať technické 
nákresy. Ďalšie dve hodiny strávili v dielňach 
pod dozorom skúsených majstrov odborného 
výcviku, kde vlastnoručne vyrábali zvonkohry 
a autíčka z plastu. Na záver si mohli zajazdiť 
na malotraktore.
Partnerská škola

Naša škola sa zapojila do projektu Záložka 
do knihy spája školy. Pridelená nám bola part-
nerská škola ZŠ J. A. Komenského v Moste 
v Českej republike. Bola to pre nás výzva, 
lebo výtvory žiakov mali putovať až za hranice 
našej republiky. Žiaci so záujmom a so zveda-
vosťou začali s výrobou záložiek. K hlavnej in-
špirácii pri tvorbe patrila ich vlastná tvorivosť. 
Do Českej republiky sme poslali nielen zálož-
ky, ale aj fotky našej školy a žiakov. Navrhli 
sme aj ďalšiu spoluprácu medzi našimi ško-
lami. Partnerská škola s návrhom súhlasila, 
takže deti sa tešia na česko-slovenské dob-
rodružstvo. Záložky so žiakmi pripravili pani 
učiteľky Grellová, Dórová a Studenčanová.

PaedDr. Eva Bodová

Galantské osvetové stredisko už desať rokov organizuj pre žiakov špe-
ciálnych škôl okresu Galanta e výtvarnú súťaž Farebný svet Rómov, na 
ktorej deti zo sládkovičovskej školy každoročne získavajú veľa ocenení 
a práve preto výstavku týchto prác vždy organizujeme aj v Sládkovičove. 

Všetci občania, ktorí navštevujú Inovatech a hlavne žiaci našich škôl 
tak majú možnosť pozrieť si práce detí zo špeciálnych škôl, aby videli, 
aké krásne výtvarné diela vedia tieto deti vytvoriť. Téma výtvarných 
prác sa každoročne mení a cirkus bol pre malých výtvarníkov naozaj 
krásnou témou a vyšantili sa na nej.

A práve tieto deti zo Spojenej školy, Školská 212, pripravili pre návštev-
níkov vernisáže výstavky milé prekvapenie v podobe veselého programu 
v cirkusovom duchu. Tancovali, spievali a recitovali ako praví cirkusanti 
a diváci ich odmenili potleskom a sladkými jabĺčkami.   ES

Farebný svet Rómov 
výstavka Môj farebný cirkus 
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Zo života našej školy 
Základná škola s MŠ Sándora Petőfiho s VaVJM   
Jesenné mesiace prebehli na našej škole 

popri učení veľmi aktívne a užitočne.

• Dňa 4. októbra 2014 boli naši bábkari 
v Jahodnej. Ich predstavenie bolo opäť 
veľmi úspešné.

• Dňa 6. októbra 2014 vďaka pani učiteľke 
Melinde Srejnerovej sme si pripomenuli 
13 aradských mučeníkov.

• Dňa 10. októbra 2014 zorganizovala 
pani riaditeľka výlet do Viedne. Cieľom 
tohto zájazdu bola tentokrát zoologická 
záhrada a Práter. Žiaci 2. ročníka s pani 
učiteľkou Enikő Tyukosovou zavítali 
na Mestský úrad v Sládkovičove. Pán 
primátor srdečne prijal našich žiakov. 
Ukázal im obradnú sieň mestského úra-
du a prostredníctvom starých fotografií 
i naše mesto v minulosti. V tento deň 
žiaci Dóra Mayerová a Lara Vargová vďa-
ka pani učiteľke Csille Hlavatej mohli 
pozdraviť seniorov nášho mesta.

• Dňa 11. októbra 2014 vystúpili naši báb-
kari vo Vile Lipták v Budapešti.

• Dňa 21. októbra 2014 sme mali výchovný 
koncert s Attilom Zsapkom. Mohli sme 
si vypočuť zhudobnené básne, ktoré sa 
našim žiakom veľmi páčili.

• Dňa 29. októbra 2014 sme na našej ško-
le mali účelové cvičenie. Na jeseň sme 
si osvojili teóriu a získané vedomosti si 
vyskúšame v praxi na jar. Tento rok nám 

Stredná zdravotná škola v Dunajskej 
Strede predviedla ukážku poskytnutia 
prvej pomoci.

• V týždni od 23. do 29. októbra 2014 sme 
mali na našej škole Týždeň zdravia. 
Všimli sme si, že deti počas dňa skon-
zumujú množstvo sladkostí, chipsov 
a sladených nápojov a veru je medzi nimi 
i veľa obéznych. Cieľom týždňa zdravia 
teda bolo, aby sme ich upozornili na dô-
ležitosť správneho stravovania, na pohyb, 
ktoré vedú k plnohodnotnému a zdravé-
mu životu. Počas týždňa si deti nemohli 
doniesť so sebou svoje obľúbené sladené 
nápoje a sladkosti, miesto nich jedli ovo-
cie a zeleninu. K zdraviu patrí i pohyb, 
preto sme každý vyučovací deň začali 
malou rannou rozcvičkou. Nezabudli 
sme ani na vhodné stravovanie. Deti 
dostali každý deň zdravé jedlá, ovocie, 
zeleninu, jablčnú šťavu, mlieko. Pani 
učiteľka Fekulová Vajdová a siedmaci 
pripravili pre svojich spolužiakov ovocné 
a zeleninové misy.  Mlieko je tiež veľmi 
zdravé, ale žiaľ, nevšimli sme si, že by 
deti so sebou na desiatu nosili i mlieko. 
Aby si tento nápoj viac obľúbili, v jeden 
deň sme ich pohostili pohárom dobrého 
mlieka. Týždeň sme uzatvorili vyhotove-
ním projektu. Každá trieda si pripravila 
svoj referát o zdravej a o nesprávnej ži-
votospráve. Vznikli veľmi krásne  práce, 

ktoré sme vystavili na chodbách našej 
školy. Po hodnotení tohto týždňa môžeme 
skonštatovať, že bol úspešný a boli deti, 
ktoré brali cieľ tohto týždňa ozaj vážne. 
Dúfame, že po získaných vedomostiach 
budú dbať viac o svoje stravovanie a zdra-
vie.

• Dňa 28. októbra 2014 boli žiaci na pred-
stavení Ľadová kráľovná v Dunajskej 
Strede.

• Dňa 11. novembra 2014 sa na celom svete 
konajú spomienkové slávnosti na počesť 
padlých hrdinov I. svetovej vojny. V tento 
deň žiaci položili vlastnoručne vyhotove-
né divé maky na spoločný hrob padlých 
hrdinov na cintoríne a pri pomníku pred 
našou školou. 

• Dňa 25. novembra 2014 sa žiaci Evelin 
Somogyiová a Edvina Farkašová zúčast-
nili na vyhodnotení výtvarnej súťaže  
Nakresli svojho Integráčika. Dievčatá 
boli úspešné a postúpili do krajskej sú-
ťaže. Pri práci im bola nápomocná pani 
učiteľka Ildikó Rencésová.

• Dňa 27. novembra 2014 boli žiaci druhé-
ho stupňa na predstavení Malý princ 
v Dunajskej Strede.

Mgr. Melinda Srejnerová

Krst knihy Ladislava Tavaliho 

Ladislav Tavali sa narodil v roku 1948 
v Sládkovičove v cigánskej kolónii pri cintorí-
ne a v tomto meste aj chodil do základnej ško-
ly. Po skončení školy tento talentovaný mladý 
hudobník študoval na Vojenskej hudobnej 
škole v Roudnici nad Labem, odkiaľ však mu-
sel zo zdravotných dôvodov odísť. Vrátil sa do-
mov a nastúpil do TOS Galanta, kde sa vyučil 
za sústružníka. Po základnej vojenskej službe 
pracoval ako vodič a plne sa venoval svojej 
náročnej práci a rodine, ktorá pre neho bola 
prvoradá. Oženil sa v roku 1969 a narodili sa 
mu synovia Ladislav, Tomáš a dcéra Soňa. 
Ich rodinný život poznamenala smrť syna 
Ladislava, ktorý po ťažkej chorobe zomrel vo 
veku 21 rokov. V roku 1975 sa síce s rodinou 
odsťahoval do Serede, ale v roku 1990 sa vrá-
til späť do Sládkovičova a po odchode do in-
validného dôchodku v roku 1998 začal písať 
o svojich zážitkoch z detstva. 

Dňa 21. novembra 2014 najbližší príbuzní 
– manželka Soňa, deti a vnúčatá, priatelia 
a vďační čitatelia pokrstili posledný diel ro-
mánovej trilógie Kone za lásku / O grasta 
vaš o kamibe 3. V tomto románe, napísanom 
v rómskom i slovenskom jazyku, autor zachy-
til zložitejší príbeh popisujúci vzťahy niekoľ-
kých rómskych a nerómskych rodín, ktoré 
sú poprepletané milostnými vzťahmi a kon-
fliktami. V najstaršej generácii hrdinov knihy 
biely chlapec opustil Rómku, ktorú miloval 
a čakal s ňou dieťa, aby neprišiel o dedičstvo. 
Po rokoch sa mu tento jeho nesprávny životný 
krok pripomenie, keď sa jeho syn zamiluje do 

mladej vzdelanej Rómky a napriek protestom 
rodiny sa s ňou ožení. Román rieši vzťahy 
v zmiešaných manželstvách a problematiku 
vzťahov Rómov a väčšinového obyvateľstva. 

Táto kniha bola do tlače pripravená už 
v roku 2012, ale bohužiaľ, Ladislav Tavali sa 
jej vydania nedočkal. Dňa 21. novembra 2012 
nás nečakane navždy opustil. 

Všetci ho poznali ako rómskeho spisovate-
ľa, ktorý vydal už päť kníh a jeho autobiogra-
fické spomienky z detstva i románové príbehy 
čitatelia milovali. Je smutné, že jeho tvorba 
bola takto nečakane ukončená. Krsty jeho 
kníh boli vždy krásnym stretnutím jeho ro-
vesníkov, čitateľov, zástupcov rómskych kul-
túrnych inštitúcií, jeho rodiny a priateľov. 

Každý z nás veril, že sa s ním ešte veľa-
krát stretneme na krstoch ďalších jeho kníh. 
Bohužiaľ, naposledy sme sa takto stretli na 
jeho pohrebe. Lacko Tavali zomrel, krásna ci-
gánska hudba, ktorú miloval, ho odprevadila 
na iný svet, ale jeho príbehy, ktoré pre nás 
napísal, budú žiť navždy. 

Trvalo dlhé dva roky, kým sa jeho editorke 
Eve Sudovej podarilo prostredníctvom mesta 
Sládkovičovo, ktoré získalo dotáciu na dokon-
čenie tohto projektu z programu Úradu vlády 
SR – Podpora národnostných menšín 2014 
vydať túto knihu. Čitatelia čakali na rozuzle-
nie príbehu až do novembra 2014, keď sme sa 
zišli, aby sme knihu pokrstili. 

Podujatie, ktoré bolo nielen krstom knihy, ale 
aj spomienkou na Ladislava Tavaliho, pripra-
vilo mesto v úzkej spolupráci s  Galantským 

osvetovým strediskom. Krstnou mamou kni-
hy bola už tradične pani Alica Dömötörová, 
ktorá bola nielen autorovou učiteľkou, ale 
aj najbližšou poradkyňou. Knihu čitateľom 
predstavila Mgr. Margita Knappová, riaditeľ-
ka Galatského osvetového strediska a diváci 
si vypočuli aj ukážky, ktoré v rómskom jazy-
ku čítal pán Róbert Botló a v  slovenskom ja-
zyku pani Alica Dömötörová. Známy rómsky 
hudobník Piťo Korčok spestril podujatie krás-
nymi rómskymi piesňami, ktoré zaspievala 
Jadranka Bognárová z Váhoviec. 

Veľmi vydarené a dôstojné podujatie, ktoré-
ho sa zúčastnil aj primátor mesta, malo iba 
jednu chybu – Lacko Tavali na ňom chýbal.

ES



kultúra 

str.  6 • ŽS 6/2014

Kultúra nás spája 
 výborný multikultúrny festival v Sládkovičove

Kultúra nás spája je názov unikátneho multikultúrneho festivalu, 
konaného 25. novembra 2014 v priestoroch Inovatechu v Sládkovičove, 
ktorého hlavným organizátorom bolo Galantské osvetové stredisko, 
v zriaďovateľskej pôsobnosti Trnavského samosprávneho kraja, v spo-
lupráci s mestom Sládkovičovo. Festival predstavil verejnosti široké 
spektrum umeleckých činností – hudbu, spevy a tance zoskupení 
i  jednotlivcov, ktorí sa hlásia k rôznym národnostiam.

V rámci uceleného festivalového programu sa divákom predvied-
li spevácka skupina Dudváh z Križovian nad Dudváhom, vynika-
júca rómska ľudová hudba Ivana Kotlára zo Šale, mladá speváčka 
Jadranka Bangová z Váhoviec, úžasný klavirista Norbert Daniš zo 
Serede, interpret židovských piesní Ervín Schönhauser a jeho hudob-
ní priatelia z Bratislavy a jeden z najlepších maďarských folklórnych 
súborov v našom širšom regióne Berkenye z Košút. 

Multikultúrny festival Kultúra nás spája patrí k najvýznamnej-
ším podujatiam prezentujúcim rôznorodosť a bohatosť kultúry 
v celom galantskom regióne. Aj vďaka finančnej podpore Úradu vlá-
dy SR prostredníctvom programu Kultúra národnostných menšín 

Ozdobou kultúrnej jesene v našom meste 
je každoročne recitačno-hudobný program 
Zrkadlenie duší. Tentoraz bol program dra-
maturgicky rozčlenený do dvoch častí. 

V prvej sa divákom predstavili sládkovičov-
skí recitátori, Ladislav Bertók zo základnej 
umeleckej školy a členovia folklórnej skupiny 
Miestneho odboru Matice slovenskej, ktorí si 
pod režijným vedením Anny Pokornej pripra-
vili dramatizáciu balady Janka Kráľa Kríž 
a čiapka. Hlavnú postavu stvárnila Martina 
Slahúčková a úlohy 
rozprávačky sa ujala 
Alica Dömötörová. 

V druhej časti 
programu vystúpili 
recitátori, ktorí naše 
mesto reprezentujú 
na rôznych recitač-
ných súťažiach a to 
Ing. Soňa Gogová, 
Radoslav Lošonský 
a Andrea Lukačovská. 
Na gitaru ich spre-
vádzal pedagóg ZUŠ 
Ladislav Köböl. 

bolo podujatie Kultúra nás spája zrealizované na vysokej úrovni. 
Multikultúrny festival v Sládkovičove prezentoval rozmanitosť kultú-
ry na našom zmiešanom území, čím prispel  k rozvíjaniu jedinečného 
kultúrneho bohatstva a ľudových tradícií, ktoré nám zanechali naši 
predkovia.                                                                 Andrej Popluhár

V rámci projektov Úradu vlády SR – Podpora 
národnostných menšín 2014 MO Csemadoku 
v Sládkovičove pripravilo pre divákov maďar-
skej národnosti divadelné predstavenie košic-
kého divadla Thália autora Pétera Horvátha 
Csaó, Bambíno, v réžii Andrása Lénera. 

Bolo to horko-sladké, zábavno-nostalgic-
ké predstavenie so sviežim humorom (mož-
no miestami trochu drsným), ktoré hovorilo 
o tmavom, ťažkom a bezvýchodiskovom ob-
dobí maďarskej histórie na prelome 50. a 60. 
rokov dvadsiateho storočia. Hra teda okrem 
zábavnosti nevynechávala ani kritériá nároč-
nosti a dokázala divákov pobaviť, ale nútila 
ich aj zamyslieť sa.                                    ES

Csaó, BambínoZrkadlenie 
duší

Čas vianočný sa nezadržateľne blíži a pre naše folklórne súbory to 
znamená aj nácvik nového vianočného programu. I keď každý ponde-
lok tvrdo trénujeme, potrebovali sme našu prípravu zintenzívniť a jedi-
ným riešením bolo sústredenie. Preto sme v piatok 20. novembra hneď 
ráno vyrazili autobusom do Dechtíc, kde sme sa ubytovali v rekreač-
nom stredisku Planinka a hneď sa pustili do práce. Dostali sme k dis-
pozícii veľkú sálu v budove krásneho kaštieľa, čiže sme mali ideálne 
podmienky pre nácvik našej choreografie. Deti – zvončeky sa striedali 
s „dospeláčkami“ z MO MS a napokon z toho vzniklo jednotné pásmo 
plné nových piesní a tancov. Okrem tréningov sme absolvovali krátku 
túru do blízkeho okolia a samozrejme nemohla chýbať ani zábava a to 
v podobe „izba baví izbu“. Deti si pripravili naozaj zábavné „vstupy“, 
z ktorých najkreatívnejšie boli ocenené a odmenou pre všetkých boli 
chutné zákusky. Aj napriek vyčerpávajúcemu nabitému programu boli 
deti plné energie aj večer, tak si ešte v izbách robili, ako to oni nazvali 
„pyžamové párty“. Všetci sa tešíme na to, kedy vám náš nový program 

predvedieme, vnesieme do predvianočných chvíľ niečo z nášho folklóru 
a ľudovej tradície.  

Touto cestou ďakujeme Martinke Slahúčkovej, vedúcej nášho sú-
boru, za prípravu i realizáciu sústredenia. Vďaka patrí aj mestu 
Sládkovičovo za finančnú podporu podujatia formou projektu. 

Miroslava Večerková

Po skončení programu diváci pokračovali 
v priateľských rozhovoroch pri občerstvení vo 
vestibule TI Inovatech. 

Poďakovanie patrí sponzorom za pripravené 
dobroty, ale aj výboru MO MS, ktorý podujatie 
pripravil a postaral sa o hostí. 

Boli by sme radi, keby sme v budúcnosti 
privítali väčší počet divákov. Veríme, že ak 
raz prídu, budú sa na toto podujatie opäť radi 
vracať.                                                        

ES

Zvončeky na sústredení 
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Na podnet viacerých starších členov speváckeho zboru vzišla myš-
lienka usporiadať stretnutie pre bývalých členov speváckeho zboru Vox 
Humana. Termín stretnutia organizátori spojili s oslavou 45. výročia 
založenia speváckeho zboru, pretože podľa kroniky MO Csemadoku 
prvá skúška zboru sa konala 13. októbra 1969. Na stretnutí, ktoré sa 
konalo 14. novembra 2014 v hoteli Tevel, si prítomní pripomenuli čin-
nosť tohto významného kultúrneho telesa nášho mesta, stretli sa tu 
členovia zboru, ktorí vo veľkej miere prispeli k zachovaniu maďarskej 
kultúry. V úvode sa k prítomným prihovoril primátor mesta Ing. Anton 
Szabó. Po príhovore sme si mohli vypočuť zvukový záznam, na kto-
rom odznela báseň od Istvána Gyurcsóa v podaní vtedy iba siedmačky 
Mariky Halásovej, rod. Stibrányiovej. Táto báseň bola inšpiráciou i pre 
hudobného skladateľa Zoltána Pongrácza, ktorý skomponoval skladbu 
pre náš spevácky zbor. V podaní Noémi Récseiovej sme si po zvukovom 
zázname mohli vypo-
čuť úryvky z kroni-
ky MO Csemadoku 
i z článku o diri-
gentovi speváckeho 
zboru Františkovi 
Pintérovi, ktorý bol 
publikovaný v na-
šom mestskom spra-
vodajcovi. Medzitým 
sme si mohli pozrieť 
aj krátky filmový 
záznam zo života zbo-

Spomienka pri 45. výročí 
založenia speváckeho zboru Vox Humana

Výstava Historické fotografie židovskej komunity 
po prvýkrát v Sládkovičove
V priestoroch Inovatechu sa dňa 13. no-

vembra 2014 po prvýkrát konala vernisáž 
výstavy Historické fotografie židovskej ko-
munity v Sládkovičove a okolí. Súčasťou 
vernisáže bola aj prednáška o histórii dió-
szegských Židov. Záujem o výstavu bol ob-
rovský, čo dokazovala preplnená sála.

Vernisáž otvorila pani Eva Sudová a oboz-
námila návštevníkov s myšlienkou zmapovať 
a prezentovať históriu židovskej komunity, kto-
rá mala zásadný vplyv na rozvoj nášho mesta 
v období od druhej polovice 19. storočia až do 
II. svetovej vojny. Okrem histórie cukrovaru 
a rodiny baróna Karla Kuffnera de Diószegh, 
ostáva história ďalších židovských rodín 
a osobností zatiaľ veľkou neznámou. Našou 
snahou je pripomenutie týchto skutočností 
a vo finále by sme chceli pripraviť publikáciu, 
ktorá by čo najpresnejšie popísala osudy na-
šich židovských spoluobčanov od tých najo-
byčajnejších až po veľmi významné osobnosti, 
pretože každý je dôležitý a zaujímavý. 

Po úvodnom príhovore odovzdala pani 
Sudová slovo pánovi Tomášovi Langovi, kto-
rý si pripravil hodnotnú prednášku na tému 
História a holokaust diószegských Židov. 
Návštevníkov svojou vysokou odbornosťou, 
erudovanosťou a profesionalitou zaujal aj po-
učil. Jeho prednáška bola naozaj veľmi pôso-
bivá a poskytla poslucháčom veľa dôležitých 
informácií. Po prednáške nasledovala krátka 
hudobná produkcia v podaní študenta sládko-
vičovskej umeleckej školy.

Návštevníkom sa prihovoril pán Roland 
Lanz, ktorý poďakoval potomkom diószeg-
ských Židov za nezištné poskytnutie fotogra-
fií k výstave – Viere Lesnej, rod. Kolárikovej, 
Gejzovi Büchlerovi, Pavlovi Polanovi – synovi 
Edith Schwitzerovej (fotodokumentácia jej 

storočnej životnej púte je unikátom výstavy), 
Kataríne Polanovej, rod. Somogyiovej, Zuzane 
Janetschekovej, rod. Somogyiovej a Agneše 
Jakob, rod. Wollnerovej.

Osobitne sa poďakoval Tomášovi Langovi 
za unikátnu prednášku, predsedom židov-
ských náboženských obcí z Dunajskej Stredy 
– Tiborovi Feldmárovi, Tiborovi Kornfeldovi, 
z Nových Zámkov – Tomášovi Langovi, predsta-
viteľom z Bratislavy – Vojtechovi Schraggemu, 
Ladislavovi Schraggemu a Ivanovi Paster-
nakovi, lektorovi z Komunitného múzea a na 
výstave privítal aj viaceré židovské rodiny 
z Galanty (Fahn, Deutsch, Stein, Leicht, Blau, 
Struhár,...)

Po úvodnej, takpovediac oficiálnej časti, 
pozval pán Roland Lanz všetkých prítom-
ných na malé kóšer občerstvenie (falafel, ma-
ces, viac druhov hoummus, pita, košer vody, 
Carmel víno – biele i červené priamo z Izraela). 
Nasledovali neformálne rozhovory medzi 
účastníkmi výstavy a pri skvelom kóšer občer-
stvení sa debatovalo až do večerných hodín.

Obrovský úspech vernisáže dokazujú aj via-
ceré pochvalné e-maily a sms, ktoré sme do-
stali od účastníkov.

Vďaka za pomoc pri organizovaní prvej vý-
stavy so židovskou tematikou v našom meste 
patrí mestu Sládkovičovo na čele s primáto-
rom Antonom Szabóom, Židovskej nábožen-
skej obci Galanta na čele s jej predsedom 
Vojtechom Fahnom, Galantskému osvetové-
mu stredisku, ktoré bolo spoluorganizáto-
rom a doplnilo výstavu o zaujímavé fotografie 
z Galanty i Serede a dobrovoľníkom, ktorí sa 
podieľali na výstave. 

Veľká vďaka patrí aj všetkým prítomným za 
účasť na vernisáži. Organizátori pevne dúfajú, 
že všetci spomínaní svojou účasťou v budúc-
nosti opäť podporia židovskú kultúru a tradí-
cie v našom malom mestečku. 

Výstavu si môžete pozrieť do 12. januára 
2015 a organizátori budú vďační za ďalšie 
historické fotografie, prípadne za identifikáciu 
osôb na vystavených fotografiách. 

        Roland Lanz

ru, ako i vypočuť si rôzne zvukové záznamy z vystúpení. Po spomien-
kovej časti sa prítomným členom prihovoril Jenő Görföl, republikový 
tajomník Csemadoku, ktorý si zaspomínal na krásne vystúpenia tohto 
významného, zlatým pásmom oceneného speváckeho zboru, zároveň 
prítomným odovzdal i Pamätný list Csemadoku. Malým kultúrnym 
programom prítomných potešili speváčky divadelného súboru Hahota, 
citarový súbor Dióhéj ako i Viliam Dumann. 

Po večeri nasledovalo spoločné fotenie a po ňom samozrejme i spo-
ločný spev. Je neuveriteľné, že prítomní členovia zboru zaspievali svoje 
obľúbené skladby v takom znení, ako keby od poslednej skúšky ani 
neuplynulo tých dlhých 25 rokov. Po speve sa rozprúdila debata, pre-
zerali sa staré fotografie, vynorili sa rôzne historky. Bol to pre všetkých 
prítomných úžasný pocit stretnúť sa so svojimi bývalými známími, od 
tých najstarších – pani Mária Megová a Lívia Szamáková sa tento rok 

dožili 91 rokov, po 
tie najmladšie.

Ďakujeme Ing. 
Antonovi Szabóovi 
za finančnú pod-
poru tohto stret-
nutia, pani Márii 
Pišiovej a výboru 
MO Csemadoku 
za organizáciu ne-
zabudnuteľného 
stretnutia.

Mária Szabóová
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Charlyeho teta, 
mimoriadne úspešná premiéra súboru Hahota

Divadelný súbor Hahota oslávil v tomto roku 20. výročie svojho za-
loženia. Za ten čas sa v živote súboru udialo množstvo vecí. Prišli noví 
členovia, iní zas kvôli zaneprázdnenosti opustili náš súbor. Mali sme 
množstvo vystúpení, uzatvorili pevné priateľstvá a sme obohatení množ-
stvom zážitkov.

Za 20 rokov sme nacvičili 14 programov, mali sme 48 členov a odo-
hrali sme 272 predstavení. Mysleli sme si, že toto výročie a samozrejme 
i naši diváci si zaslúžia, aby sme sa znovu pokúsili uviesť na javisko 
hudobnú veselohru. Náš výber padol na veselohru v troch dejstvách pod 
názvom Charleyho teta. Pustili sme sa veru do ťažkej práce, pretože je 
to veľmi náročná hra, ktorej hlavných predstaviteľov hrali vždy veľké 
herecké osobnosti.

Po mesiacoch tvrdej práce, ťažkých a unavujúcich skúškach sme 
8. novembra 2014 predstúpili pred naše verné obecenstvo. Myslíme si, 
že môžeme smelo vyhlásiť, že dvadsaťročná Hahota má za sebou svo-
ju najúspešnejšiu premiéru, o čom svedčí i standing ovation na konci 
premiéry. Je pre nás veľkou poctou a radosťou, keď cítime lásku nášho 
obecenstva.

Ďakujeme Tiborovi Srejnerovi, nášmu režisérovi, bez ktorého by ne-
bolo tých dvadsať rokov, ani tejto premiéry. On je tým, ktorý od začiat-

Mestský Mikuláš

ku videl v tejto hre úspech, ktorý vždy vie, čo dokážeme zrealizovať. 
Ďakujeme i Margite Karsayovej za choreografiu a za nácvik pohybovej 
časti. Ďakujeme i sponzorom a každému, kto prispel k úspechu tohto 
predstavenia.                                                               členovia Hahoty

Vianočný koncert 2014

Mikuláš, anjel a čert ďakujú všetkým de-
ťom, ktoré prišli 6. decembra 2014 do Inova-
techu na mikulášsky program. Dve krásne 
rozprávky nám tentoraz priviezli talentovaní 
študenti VŠMÚ Bratislava, ktorých „zmene-
žovala“ ich spolužiačka Dominika Zelinková 
a šikovné speváčky z maďarskej školy ich 
doplnili veselými pesničkami. Ďakujú aj obe-
tavým rodičom, ktorí svoje ratolesti doviedli, 
aj keď vonku sa čerti ženili (máme šťastie, že 
náš čert sa neženil, možno by ani neprišiel). 

Mikuláš a anjel boli spokojní, lebo všetky 
deti tvrdili, že po celý rok boli dobré, ba do-
konca veľmi dobré a tak všetci dostali slad-
kosti. Čert deťom veľmi neveril a pre istotu 
niektoré trochu postrašil, aby sa polepšili. 
Krásny vianočný stromček sme všetci spoloč-
ne zažali a teraz už len čakáme na Vianoce.

PS. Teší nás, že aj napriek nepriaznivému 
počasiu bola sála Inovatechu plná detičiek 
a ich rozžiarené očká, boli pre nás najväčšou 
odmenou.                                                   ES

Vianočný koncert je posledným mestským kultúrnym programom, 
ktorý v čase adventu dáva priestor našim amatérskym umelcom a žia-
kom škôl, aby divákom interpretovali krásne vianočné piesne, koledy 
a zvyky. V programe koncertu tento rok vystúpili Erika a Damián Kri-
žanovci, prváci zo ZŠ KK, súbor Zvončeky spolu v folklórnou skupinou 
MO MS,  speváčky ZUŠ Tamara Kuttnerová, Melánia Botlóová, Va-
nessa Rigová, Mária-Erzsébet Hervay, ZŠ SP reprezentovali speváčky 
Melánia Botlóová, Vanessa Rigová a Erika Kukiová, maďarský katolíc-
ky spevokol a slovenský ekumenický spevokol, speváci súboru Hahota 
Edita Frantová, Erika Bernáth, Silvia Micháleková, Peter Katona, To-
máš Recska a Attila Strejner a samozrejme Denisa Zahorecová, ktorá 
zožala najväčší potlesk. Krásnym obohatením programu boli aj naši 
milí hostia Ingrid Winklerová a Imrich Záhončík. Program konferovali 
Veronika Maceková a Attila Srejner. 

Všetkým účinkujúcim ďakujeme za krásny zážitok, ktorý predzna-
menal prichádzajúce Vianoce, na ktoré už všetci netrpezlivo čakáme 
a tešíme sa na ne. Dúfame, že vaše Vianoce budú také krásne ako ten-
to koncert.                                                                                             ES
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Duchovné slovo 
na tému vianočných sviatkov
Vianočné ozdoby, vysvietené obchody, vo veľkých obchodných domoch 

– parkoviská plné áut. Bežíme za potrebami života. Niekedy máme pocit, 
že nič nestíhame. Umárame sa a neraz si myslíme, načo to vlastne robím. 
Nie je to len zbytočné naháňanie sa? Po sviatkoch je človek často sklama-
ný, keď hovoríme: A zase to tak rýchle všetko prešlo. 

Akoby sme všetci chceli povedať, áno, chceme prežiť vianočné teplo do-
mova, chceme sa obdarovať, chceme popripravovať svoje stoly, to patrí 
k Vianociam, ale nie je to všetko, nenapĺňa nás to. Akoby sme my ľudia 
hľadali viac než len samotný konzum. Hľadáme to, čo nie je z tohto sveta, 
hľadáme to, čo nám život obohatí trvalo, to, z čoho môžeme čerpať každý 
deň, každú chvíľu a nebude sa míňať ani zovšednievať. Možno nie vždy 
si dokážeme uvedomovať tento stav, ale my potrebujeme Pána Ježiša. 
Potrebujeme zažiť Božieho syna vo svojich životoch, odovzdať Mu kúsok 
svojho ja, tam kdesi na začiatku pri stretnutí s Ním a potom Ho pozvať aj 
ďalej a ukázať Mu svoj príbeh života. On prišiel kvôli nám a Jeho miesto 
nie je mimo nás. 

Sme pred Vianocami a my sami potrebujeme znovu duchovne prežiť 
túto mimoriadnu skutočnosť Ježišovho vstupu do tohto sveta. Sústreďme 
tento čas príprav – na naše duchovné narodenie. 

Bratia a sestry, chcem vás povzbudiť. Pán Boh nás má veľmi rád. Ne-
žime svoj život tak, akoby sa nás Ježiš netýkal, akoby pre nás nič ne-
znamenal. Prichádza kvôli nám. Prajem a vyprosujem vám požehnané 
vianočné sviatky, naplnené Pánovou prítomnosťou a do Nového roka 2015 
mnoho Božieho pokoja a lásky. 

Andrea Lukačovská
Služby Božie počas Vianoc v evanjelickom, a. v., chráme Božom 
v Sládkovičove
Služby Božie na Štedrý večer 24. 12. 2014 budú o 15.30 hod.
Služby Božie na Božie narodenie – 1. slávnosť Vianočná 25. 12. 2014 
o 9.00 hod. aj s Večerou Pánovou
Služby Božie na 2. slávnosť Vianočnú 26. 12. 2014 o 9.00 hod.
Služby Božie v nedeľu po Vianociach 28. 12. 2014 o 9.00 hod.
Služby Božie na Závierku občianskeho roka 31. 12. 2014 o 16.00 hod.
Služby Božie na Nový rok 1. 1. 2015 o 9.00 hod. aj s Večerou Pánovou

Raz uprostred noci, v malom mestečku Betlehem, sa tiež narodilo dieťa, 
kráľovské dieťa. Neprišlo na svet ani v paláci, ani v prepychu, ale v oby-
čajnom studenom chlieve. Určite už viete, o kom hovorím. Tým dieťaťom 
bol Ježiš Kristus – Boží syn.

Neprišiel, aby mu ľudia slúžili, ale aby im on sám poslúžil. On, Boží 
syn, sa dobrovoľne vzdal slávy a moci. Prijal trápenie a bolesť ľudského 
života. Tak sa ponížil, že dopustil aj potupnú smrť na kríži. Vzal na seba, 
naše (moje i tvoje) viny a naše hriechy. Boží syn sa stal človekom, aby 
sme sa my mohli stať Božími deťmi.

Toto všetko sú Vianoce. Nie sladkastá pachuť ľudových tradícií a po-
hanských zvykov. Boh je bohom zachraňujúcim. Evanjelium je dobrá 
správa o Bohu, ktorý prichádza za ľuďmi. Chváľme Pána Ježiša a ďa-
kujme mu za to, že sa pre nás narodil, pretože on prišiel, aby nás vykúpil 
a zachránil z večného zahynutia. Vstal z mŕtvych, aby mohol žiť v nás.

Vojtech Nagy, Kresťanské spoločenstvo El Šadaj 

Súťaž o najkrajšie
ekologické vianočné ozdoby
Tento rok v októbri sme dostali nápad. Čas-

tejšie dostávame lepšie aj horšie nápady, ale 
tento sa nám naozaj vydaril. Vyhlásili sme sú-
ťaž o najkrajšie ekolologické ozdoby na mest-
ský vianočný stromček. Vytlačili sme plagáty, 
obehli školy, napísali na mestský web, hlásili 
sme to v rozhlase a s malou dušičkou sme ča-
kali, či naša súťaž niekoho osloví.

Prekvapilo nás, keď sme uvideli, koľko 
krásnych ozdôb z najrôznejších odpadových 
a prírodných materiálov ste do tejto súťaže pri-
niesli. Všetkým vám veľmi ďakujeme a obdi-
vujeme vašu šikovnosť a kreativitu. Odmenou 
vám, dúfame, bolo, že ste svoje ozdoby videli na 
mestskom stromčeku, ale predsa len sme tie 
najkrajšie a najekologickejšie aj ocenili. 

Milí čitatelia, po prvýkrát sa vám môžem prihovoriť prostredníctvom 
vašich novín.

Vianoce a Veľká noc sú časom, ktorý nám pomáha hlbšie nahliad-
nuť do tajomstva života. Teraz teda využívam dar vianočných sviatkov, 
aby som napísal niekoľko viet práve na túto tému.

Napriek predvianočnému zhonu predsa cítime, že počas Vianoc ako 
keby dokonca aj proti našej vôli, sa nás dotklo niečo, čo je mimo náš 
čas a mimo náš život. Hovoríme tomu tajomstvo Vianoc.

Napriek jednotlivcom a možno aj niektorým skupinám ľudí, ktorým 
Vianoce nechýbajú, mnohí z nás si život bez Vianoc nevieme predsta-
viť. Je mnoho vecí, ktoré sme dobrovoľne prijali do svojho života, po 
rokoch sa stali jeho pevnou súčasťou a keby sa naraz stratili, mali by 
sme pocit, že nám niečo chýba. Časom by sme si na to zvykli a uvoľne-
ný priestor v našom živote by nahradila nejaká nová vec.

Bolo by to možné aj s Vianocami? Bolo by možné predstaviť si, že 
Vianoce v našom živote nebudú? Je možné si predstaviť, že nie je nebo, 
ako sa spieva v jednej piesni?

Je možné zaradiť Vianoce medzi tie veci, ktoré keby neboli, nechý-
bali by nám? Predstaviť si to môžeme. Čo nám táto predstava napovie? 
Z nášho života by vypadol celý december (Vianoce a advent) tak, ako 
ho poznáme. Dvanástina nášho ročného života by sa zmenila. Zmenila 
v čo? Vo všednosť? Mali by sme meniny, narodeniny, možno sobáše, 
rôzne spoločenské udalosti. Chodili by sme do práce, na dovolenky. 
Bez Vianoc. Nemali by sme koledy, rodiny okolo štedrovečerného sto-
la, polnočnú sv. omšu, darčeky pod stromčekom, Betlehem, jasličky, 
pastierov, ovečky, anjelov, troch kráľov. Predstaviť si to vieme. Zvykli 
by sme si? Možno áno, možno nie.

Hodnotový rebríček nášho života hovorí, že život, jeho narodenie 
a jeho ochrana patria na jeho najvyššie priečky. Vieme si to predsta-
viť? Áno. Sú menej dôležité veci, ktoré sú hodnotovo podstatne menše. 
Správny hodnotový rebríček nás robí prirodzene pokojnými, radostný-
mi, istými, vyrovnanými. Predstava, že nie je nebo a nebudú Viano-
ce – oslava narodenia Boha na zemi – teda táto predstava by mala 
poprehadzovať i naše hodnoty. Vieme si to predstaviť? Áno, vieme. Čo 
by sme cítili?

Milí čitatelia, dobré veci dobre ovplyvňujú naše cítenie. Zlé veci ho 
ovplyvňujú zlým spôsobom. Skúmaním nášho srdca vieme zistiť, čo 
nám robí dobre a čo zle. Prirodzene, dobrá vec nám robí prirodzene 
dobre. Nadprirodzene dobrá vec nám robí dobre nadprirodzene. 

Milí čitatelia, keď vidíme mladú rodinu, otca, matku s dieťatkom 
v náručí, v srdci máme prirodzenú radosť, lebo si jednoducho uvedo-
mujeme, že je to v súlade s prirodzeným poriadkom. Keď cez Vianoce 
vidíme sv. Jozefa a Pannu Máriu s Božím synom, do srdca nám vstu-
puje nadprirodzená radosť. Nadprirodzená radosť, ktorú počas vianoč-
ných sviatkov vnímame ako tajomstvo Vianoc. 

Je na nás, aby sme toto tajomstvo nášho života neodmietli, ale si ho 
zachovali, prípadne ho opäť objavili. Preto nie je jedno, či v decembri 
budeme mať Vianoce alebo nie. A toto už vedia nielen kresťania. 

Milí čitatelia, prajem vám radostné a požehnané vianočné sviatky. 
Václav Ďurčo, sládkovičovský rímskokatolícky farár

Ceny za kolekcie ozdôb získali Základná 
škola SP s VaVJM, Spojená škola, Školská 212, 
detské centrum Hrajkovo, školský klub ZŠ KK 
a štvrtáci pani učiteľky Petry Šimkovej. Indi-
viduálne ceny získali Viktor Magyarics, Ádam 
Krommer, rodina Kuchárovcov, Rudko Večer-
ka, Andrea Škurilová a Diana Chalupková. 
Všetci ocenení si od Mikuláša prevzali sladké 
darčeky. O rok sa budeme znova usilovať vy-
riešiť vianočnú výzdobu takýmto ekologickým 
spôsobom. Nakúpiť síce celkom pekné a nie-
kedy nie celkom lacné ozdoby v obchode je to 
najjednoduchšie riešenie, ale rozhodne to nie 
je najlepšie riešenie. 

Naša súťaž neunikla ani pozornosti médií 
a tak ste o nej mohli počuť aj v telke a možno 

sme inšpirovali aj iné obce a mestá, aby aspoň 
časť vianočnej výzdoby riešili takýmto spôso-
bom.                          Soňa Dömötörová a ES
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Naši hrdinovia vo veľkej vojne 
pokračovanie z minulého čísla

V minulom čísle nášho mestského spravodaja sme sa venovali I. sve-
tovej vojne a pamätnej tabuli, umiestnenej v rímskokatolíckom kostole. 
Uviedli sme v ňom mená hrdinov v prvom stĺpci, teraz sa vráťme opäť 
k pamätnej tabuli a pokračujme vo vymenúvaní hrdinov, ktorí padli 
ďaleko od svojich domovov. V druhom stĺpci sú uvedené mená hrdinov 
– spoluobčanov: Hollósy Gyula, Horváth Ádám, Kapucza Silvester, 
Karika János, Katona Adolf, Katona Frigyes, Katona Károly, Ka-
tona Márton, Katona Ödön, Katona Vilmos, Katona Vincze, Kelec-
sényi Mihály, Fóka Rudolf, Klacsánszky Ferencz, Kovács Alajos, 
Kovács Lajos, Kovács Tibor, Kovács Rajmund, Kovács Zoltán, Krá-
lovics Ágoston, Krommer Árpád, Méczes Félix.

I. svetovú vojnu v našom mestečku pripomína i pomník na Fučíko-
vej ulici. Autorom pomníku je sochár Gyula Berecz a podľa dobových 
novín Komáromi lapok (zo soboty 14. novembra 1942) bol odhalený 8. 
novembra 1942. Slávnostného odhalenia sa zúčastnil i arciknieža Jo-
zef (Erzherzog Joseph August Viktor Klemens Maria von Österreich). 
Prítomných hostí privítal hlavný notár obce Sándor Somorjay, ktorý 
zároveň požiadal arciknieža o slávnostný príhovor. 

Arciknieža Jozef si vo svojom príhovore uctil pamiatku padlých vo-
jakov, ktorí bojovali pod jeho vedením pri Doberdo a v Sedmohrad-
sku. Zdôraznil, že tento pamätník bude pripomínať i hrdinov súčasnej 
(II. svetovej) vojny. Po slávnostnom príhovore arcikniežaťa sa slova ujal 
galantský dekan Dr. József Letocha Lengyefalussy, po jeho príhovore 
odznela báseň v podaní p. Friedrichovej, zaspieval i miestny spevokol 
pod vedením Istvána Khina a na záver prevzal obecný richtár Imre Bon-
dor pomník v mene všetkých obyvateľov obce. Po slávnosti nasledo-
val spoločný obed vo 
veľkej sále budovy 
družstevného spolku 
(dnes starý kultúr-
ny dom), ktorého sa 
zúčastnil i  autor po-
mníka Gyula Berecz.                        

Hildegarda Pokreis 
Mária Szabó

Nakoľko viacerí kandidáti vo svojich volebných programoch sľubova-
li, že chcú skultúrniť mestský park, rozhodli sme sa napísať o parku 
niekoľko dôležitých informácií.

Štát v snahe zabrániť likvidáciám mestských parkov (developeri mali 
zálusk na mnohé atraktívne parkové lokality), zaradil parky do chrá-
nených areálov IV. stupňa. Náš park, vzhľadom k tomu, že je súčasťou 
historicky chráneného komplexu (kaštieľ, mauzóleum, sýpka a park), 
podlieha aj pamiatkovej ochrane. Parky sú teda dobre chránené, ale 
táto ochrana má svoje pravidlá. Akékoľvek zmeny v parkoch sa môžu 
diať iba na základe projektov, ktoré vypracujú odborní projektanti 
s  guľatou pečiatkou. 

Takýto projekt je pomerne drahá záležitosť, nakoľko ide o veľmi 
komplexný materiál zahrňujúci všetky dotknuté oblasti (rastliny, ko-
munikácie, zavlažovanie, lavičky, detské ihriská, osvetlenie,...) a har-
monogram obnovy parku na veľmi dlhé obdobie. Viackrát sme sa 
neúspešne pokúšali dostať do rozpočtu mesta financie na takýto pro-
jekt. Hľadali sme aj možnosť získania grantov z rôznych ekofondov, ale 
tie sú nastavené veľmi špecificky a vždy, keď sa nám zdalo, že by sa 
niekde dali získať financie, ukázalo sa, že mesto nie je oprávneným 
žiadateľom. Podľa cenového prieskumu z roku 2011, sa cena takéhoto 
projektu pohybuje okolo 8 000 € a jeho príprava trvá približne rok. 

Ďalším problémom parku je jeho neustála devastácia neprispôsobivý-
mi občanmi, ktorí park používajú ako komunikačný koridor, športovis-
ko, priestor na zábavu a centrum drogových aktivít. Naše upratovacie 
a skrášľovacie aktivity neboli veľmi úspešné a všetko, čo sme urobili (či 
už technické služby alebo dobrovoľníci) nemalo dlhé trvanie. 

Pokiaľ v parku nebude niekto, kto by naň denne dával pozor, situ-
ácia sa nezlepší. Odišli kolkári, opustený je aj kaštieľ, park sa na noc 
zamyká iba sporadicky, dvaja mestskí policajti nestíhajú a tak vanda-
lom nikto nebráni dobre sa vyšantiť a zničiť, čo sa len dá. 

Projekt kolkárov na obnovu dvojdráhy sa nestretol s podporou (bu-
dova vraj bude zbúraná), projekt na vybudovanie komunitného cen-
tra v sýpke taktiež nie a projekt na vybudovanie kultúrneho stánku 
s muzeálnou expozíciou v sýpke bol zamietnutý, nakoľko mesto nemá 
kultúrnú organizáciu, ktorá by bola správcom objektu. 

Rozhodne sa nevzdávame, hľa-
dáme ďalej, ako by sa situácia 
parku dala zvrátiť a dúfame, 
že kandidáti, ktorí boli zvolení, 
dodržia svoje slovo a podporia 
aspoň ten prvý nutný krok – fi-
nancie na projekt s guľatou pe-
čiatkou. 

Potom bude možné hľadať 
granty na realizáciu projektu, čo 
sa podarilo napríklad Galante, 
Pezinku či Stupave, kde chodíme 
„na rozumy“.                                                   

OZ Ponvagli

Každé štyri roky sa občania nášho mesta 
uchádzajú o 12 poslaneckých postov a post 
primátora mesta. Všetci kandidáti na primá-
torov a aj niektorí kandidáti na poslancov 
usporiadali pre voličov mítingy, kde mali sna-
hu prezentovať svoje viacej či menej konkrétne 
predstavy o nasmerovaní rozvoja mesta. Podľa 
osvedčeného rímskeho hesla: „Chlieb a hry“ 
kandidáti voličom ponúkali veľmi pekné kul-
túrne programy aj chutné občerstvenie. 

A tak sme si v rámci predvolebnej kampa-
ne mohli pozrieť programy hudobnej skupiny 
Irigy Hónaljmirigy, šarmantnej maďarskej 
huslistky Katalin Illényi, zabaviť sa s hu-
dobnou skupinou Dušana Fóku a skupinou 
2 + 3, úžasný koncert Cigánskych diablov 
a deti zabával Šašo Jašo. Mesto bolo polepené 

plagátmi a billboardami, v schránkach sme si 
našli pozvánky na mítingy i letáky s volebný-
mi programami. Zjedlo sa veľa klobás, huriek, 
koláčikov, predvolebných gulášov a kapustníc, 
vypilo sa veľa vína... 

Niektorí kandidáti investovali do predvo-
lebnej kampane naozaj veľa a to nielen veľa 
finančných prostriedkov, ale aj veľa vlastnej 
práce. Je napodiv, že do mestského zastupi-
teľstva sa s porovnateľným počtom získaných 
hlasov dostali aj kandidáti, ktorí nerobili žiad-
nu predvolebnú kampaň a ich heslom bolo: 
„Svoje postavenie a prestíž budujeme celé 
roky.“ Ukázalo sa, že aj tento model celkom 
dobre funguje. 

Ďalším faktorom, ktorý stojí za spomenutie, 
je skutočnosť, že v meste robili predvolebnú 

kampaň iba dve politické zoskupenia: SMK 
– MKP, EDS a Most – Híd. Ostatní kandidá-
ti politických strán – Strana demokratického 
Slovenska, KSS, SMER – Sociálna demokra-
cia a Slovenská demokratická a kresťanská 
únia – Demokratická strana viac-menej žiad-
nu kampaň neorganizovali a v mestskom za-
stupiteľstve nebudú mať svojich zástupcov. Po 
dvoch poslancoch majú iba SMK – MKP, EDS 
a Most – Híd a osem poslancov i primátor mes-
ta sú nezávislí. 

Prajeme všetkým zvoleným kandidátom veľa 
úspechov v práci, na ktorú sa podujali a voli-
čom pripomíname – odložte si volebné progra-
my, aby ste si o štyri roky mohli prečítať, čo 
všetko nám kandidáti sľúbili a sami ste mohli 
vyhodnotiť, ako svoje sľuby splnili.              ES

Predvolebné mítingy

Mestský park
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Touto cestou blahoželáme všetkým jubilantom, ktorí v tomto 
roku oslávili, respektíve oslávia svoje okrúhle narodeniny. Praje-
me našim jubilantom veľa zdravia, šťastia a spokojnosti do ďal-
ších rokov.
60 roční jubilanti

Mikuláš Aipek, Ladislav Astaloš, Jozef Bališ, Július Beneš, Pavol Bi-
lický, Rudolf Botlo, Imrich Bruncvik, Jozef Buday, Juliana Budayová, 
Judita Cehláriková, Štefan Csanaky, Eva Cupráková, Margita Čanaky-
ová, Štefan Farkaš, Alžbeta Farkašová, Oľga Farkašová, Július Fodor, 
Veronika Fóková, Eva Franková, Tibor Franta, Magdaléna Frantová, 
Július Halász, Miroslav Hanes, Ružena Hauserová, Mária Hejná, Ruže-
na Hessová, Anna Horváthová, Alžbeta Horváthová, Paula Horváthová, 
Ladislav Hupka, Milan Chovanec, Alžbeta Chudá, Štefánia Janíčeková, 
Eva Jánošková, Štefan Javor, Tibor Jonás, Ján Károlyi, Margita Kar-
sayová, Alexander Katona, Eva Kenyeresová, Vlasta Kleinová, Štefan 
Koczán, František Koller, Emília Kompušová, Helena Kondákorová, 
Vladimír Kopáčik, Alexander Kovács, Zuzana Kovácsová, Jozef Král, 
Miroslav Kriška, Kvetoslava Krnáčová, Daniel Krommer, Alžbeta Krom-
merová, Božena Krullová, Alžbeta Křeneková, Jozef Kuki, Angela Kuri-
nová, Daniel Lakatoš, Alžbeta Lakyová, Mária Lauová, Helena Lehocká, 
Jozef Lipovský, Irena Lukovičová, Pavol Majo, Dušan Majo, Anna Myslí-
ková, Imrich Nagy, Eva Nedecká, Alfonz Nedecký, Jozef Németh, Kamila 
Orichelová, Helena Pappová, Ferdinand Patzelt, Margita Pavlovičová, 
Terézia Pethöová, Marta Pišiová, Mária Pišiová, Júlia Pivková, Loránt 
Pokorný, Daniel Popluhár, Edita Popluhárová, Eva Recsková, Kvetoslav 
Sivý, Ľubomír Slahúčka, Viera Slobodová, Jozef Snyápek, Milan Sto-

Blahoželáme našim jubilantom

Sládkovičovský evanjelický cirkevný zbor 
augsburského vyznania privítal vo svojom 
chráme Božom na 1. adventnú nedeľu milých 
hostí – členov televízneho prenosového štábu 
STV 2 a ich prostredníctvom aj tisíce divákov 
z celého Slovenska, ktorí v priamom prenose 
sledovali slávnostné služby Božie.   

Všetci zúčastnení sa veľmi usilovali a pod 
vedením pani farárky Andrei Lukačovskej sa 
naozaj vzorne pripravili, aby televízny prenos 
bol dokonalý.    

Cirkevný zbor a jeho históriu priblížila di-
vákom pani Jana Hrubá, vystúpil ženský 
spevácky zbor Spés, krásne spievali deti, pani 
Anna Pokorná dojemne recitovala a na chóre 
sa vystriedali dvaja šikovní organisti – Vladi-
mír Kopáčik a Juraj Majo. Kázeň pani farárky 
všetkým cirkevníkom i divákom citlivo pripo-
menula, že Vianoce nie sú oslavou nakupo-
vania, zhonu a naháňania sa za luxusnými 
darčekmi, ale predovšetkým oslavou narode-
nia syna Božieho.  

Všetko dopadlo na jednotku, spokojní boli 
kameramani i režisér Fedor Bartko. Ten-
to priamy prenos bol najlepšou propagáciou 
dobrej práce sládko-
vičovského evanjelic-
kého a. v. cirkevného 
zboru.   

V čase, keď sa 
v médiách prepierajú 
všetky možné aj ne-
možné kauzy spoje-
né s naším mestom, 
bolo veľmi príjemné, 
že sa v celoštátnej 
televízii prezentovalo 
Sládkovičovo v tom 
najlepšom svetle.                                        

ES

Priamy prenos RTVS
z evanjelického kostola

Približne v septembri roku 2012 došlo k vý-
rubu 2,04 ha lesného porastu rastúceho ved-
ľa Dudváhu a starej Seneckej cesty. Výrub bol 
realizovaný celoplošne. Ponechaných bolo len 
pár jedincov na okraji pozemku. Lesný porast 
predstavuje hospodársky les, ktorého účelom 
je produkcia dreva. Podľa zákona o lesoch je 
povinnosťou obhospodarovateľa lesa vykonať 
obnovu lesného porastu najneskôr do dvoch 
rokov od ťažby. A ako vyzerá spomínaný les 
teraz po dvoch rokoch? Bývalý les je v súčas-
nosti tvorený náletom agátu s takmer 100% 
pokryvnosťou. 

Program starostlivosti o lesy na obdobie 
rokov 2005–2014 rozdeľuje pozemok na dve 
časti. Na jednej časti o výmere 1,28 ha je na-
plánovaná prirodzená obnova z výmladkov 
agátu, 0,26 ha druhej časti pozemku je rov-
nako určená na prirodzené zmladenie agá-
tu a  na 0,5 ha sa má vysadiť topoľ domáci. 
Začiatkom októbra však topoľ vysadený ešte 
nebol.

Podľa spomínaného programu starostlivos-
ti o lesy je cca 75 % pozemku ponechaných na 
prirodzenú obnovu. Výsledkom je neprenik-
nuteľná agátová džungľa. Nie som lesníkom, 
preto nechcem kritizovať program starostli-
vosti o lesy, agát je však invázna, rýchlo sa 
rozširujúca drevina, ktorá vytláča všetky 
ostatné rastliny z územia, preto nerozumiem 
tomu, prečo je žiaduce mať na mieste lesa 
agátovú húštinu. Jednoducho treba to vidieť, 
ja si však pod pojmom „les“ predstavujem nie-
čo iné.

Mgr. Erika Pappová

Les po dvoch 
rokoch

lár, Anton Szabó, Katarína Szabová, Júlia Šeböková, Alžbeta Šipošová, 
Anna Šípošová, Ervín Šišák, Jozef Škuril, Michal Šuľan, Anna Šuľa-
nová, Viera Švihranová, Edita Takácsová, Jozef Tereššák, Viliam Vako-
nits, Jarmila Víghová.
70 roční jubilanti

Július Bobál, Ladislav Bondor, Anna Bondorová, Daniel Cicha, 
Alžbeta Csanakyová, Mária Csanakyová, Daniel Dömény, Ladislav 
Duman, Magdaléna Horváthová, Štefan Józsa, Etela Józsová, Terézia 
Juhászová, Anton Katona, Ľubica Košťányová, Cyril Križan, Valéria 
Kurincová, Alžbeta Kuruczová, Karol Lovász, Arpád Madarász, Mária 
Méhesová, Alžbeta Mézesová, Terézia Mihálková, Júlia Mináriková, 
Matilda Műhlová, Alžbeta Nagyová, Mária Nagyová, Jozef Pavlovič, Jo-
zef Potisk, Ján Rigó, Juliana Rosenbergová, Helena Rumanová, Pavel 
Seňan, Kornel Somogyi, Rozália Sudinová, Etela Szabová, Ing. Michal 
Štangel, Edita Šuľanová, Mária Tormová, Pavel Tóth, Estera Víghová, 
Emília Zelinková.
80 roční jubilanti

Judita Dudášová, Františka Ďurinová, Alžbeta Hajnalová, Štefan 
Hollósy, Alžbeta Nagyová, Anna Nagyová, Gizela Némethová, Vojtech 
Ötvös, Alžbeta Perašínová, Alžbeta Rostásová, Alexander Ruman, Ju-
dita Somogyiová, Mária Szolgová.
90 roční jubilanti

Pavol Lovci, Alžbeta Mikušová, Etela Nagyová, Anna Patzeltová,  
Zuzana Paulová, Martin Pleško, Imrich Rusnák, Viktória Tengeriová, 
Alžbeta Zelmanová.

matrikárka

V poslednom čase sme si mohli vychutnať 
množstvo kultúrnych akcií. Našťastie to boli 
vynikajúce podujatia. Profesionálni umelci 
nás zabávali na vysokej úrovni, nás však ove-
ľa viac potešila premiéra divadelného súboru 
Hahota, ktorá sa konala 8. novembra 2014. 
Bolo to výborné predstavenie. Aktéri pekne 
a zrozumiteľne rozprávali i spievali, ale i tan-
covali. Z nich nemôžem nikoho vyzdvihnúť, 
pretože boli všetci vynikajúci.

Avšak jednu osobu napriek tomu všetkému 
musím spomenúť. Režiséra Tibora Srejnera. 
Nielen svoj režisérsky talent prezentoval tým-
to predstavením, ale víťazstvo ľudskej vôle.

Tibora, tohto skromného človeka, mnohí 
poznajú. Vieme, že je veľmi chorý, ale doká-
zal, že aj chorý človek môže byť hodnotný, keď 
chce. On je ozajstným vlajkonosičom kultúry.

Prosíme Pána Boha i lekárov, aby ho uzdra-
vili, aby spravili všetko preto, aby bol Tibor 
opäť zdravý. My, diváci, mu prajeme veľa síl, 
zdravia, aby sme jemu a súboru mohli ešte 
mnohokrát zatlieskať. Zo srdca gratulujeme.

v mene klubu seniorov 
Edita Talamonová

Víťazstvo 
ľudskej vôle



Mesto Sládkovičovo každoročne organizuje či spoluor-
ganizuje niekoľko športových podujatí – futbalový turnaj 
O pohár primátora mesta, súťaž Interligy, tento rok absen-
tujúci žiacky futbalový turnaj, súťaž hasičských družstiev, 
branný pretek malých hasičov a pre deti sládkovičovských 
škôl organizuje športový deň. 

Tento rok sa konal, takpovediac podľa starého scená-
ra, na ihrisku Základnej školy K. Kuffnera. Tentoraz nám 
prialo počasie a deti si na ihrisku užili naozaj krásny je-
senný deň. Bohužiaľ, ani slniečko neprilákalo na ihrisko 
viacej detí ako po minulé roky, čo odzrkadľuje malý zá-
ujem detí o šport a mimoškolské aktivity vôbec. Zato tie 
deti, ktoré prišli, určite neoľutovali, lebo súťažný duch a lepšia organizácia prispeli 
k zlepšeniu úrovne tohto športového podujatia. Vďaka za to patrí pracovníčkam 
mestského úradu a pani učiteľkám, ktoré sa o všetko postarali tak, aby boli spo-
kojné deti aj ich rodičia. Stále však akcii chýba niečo alebo možno niekto, kto by 
prilákal viac detí – ukážky atraktívnych športových disciplín, stretnutie či malá 
autogramiáda s úspešným mladým slovenským športovcom. Naše deti sú v mno-
hých odboroch veľmi šikovné a aj v športe máme zopár úspešných odchovancov ako 
Roman Sabler, Dávid Takács, Patrik Dömötör alebo Oliver Pethő a možno by aj oni 
boli pre ostatné deti impulzom, aby sa viac venovali športu. 

Kedysi bol vrcholový šport jednou z mála možností, ako sa dostať do sveta, získať 
popularitu, slávu, uznanie a prípadne nejaké finančné ocenenie. Dnes vám na ces-
tu okolo sveta stačí „šikovne“ zarobiť veľa peňazí, celebritami sú „hviezdy“ televíz-
nych show a tak šport trošku stratil na atraktivite. Na druhej strane veľa ľudí dnes 
dbá na zdravý životný štýl, zdravo sa stravujú, behajú, trénujú vo fitcentrách. Ich 
cieľom nie sú vrcholové športové výkony, ale kvalita ich života. Možno i to by bola 
téma, ktorá by deti zaujala a priviedla k športu. Veď štíhle mladé dievčatá a chlapci 
s atletickou postavou sú to, o čom naši teenageri snívajú.                                    ES 

dopisovatelia / šport 

str. 12 •ŽS 6/2014

Deň športu 2014

Správy z Hrajkova 

My, skôr narodený, si spomíname na lampiónové sprievody v sú-
vislosti s oslavami výročia Veľkej októbrovej socialistickej revolúcie 
a trápila nás predovšetkým otázka: Prečo si októbrovú revolúciu pri-
pomíname v novembri? Dnešné deti si lampiónový sprievod užívajú 
ako parádny večer, keď sa spolu s ostatnými deťmi a rodičmi vyberú 
na prechádzku s farebnými lampiónmi, ktoré sa všetkým veľmi páčia. 
Každý rok nám malých „lampiónistov“ pribúda a to vďaka tradícii, 
ktorú založili veľmi šikovné a aktívne hrajkovácke maminy. Aj tento 

rok sa deti veľmi tešili, že pekný jesenný večer strávili spoločne, zdra-
vou prechádzkou po meste. 

V detskom centre kreatívne pripravujú pekné akcie, ako bola šarka-
niáda, či veselý Mikulášsky večierok a po novom roku chystajú Deň 
otvorených dverí, aby prilákali do centra aj ďalšie deti a celé ich rodiny. 
Nezabudnite si zapísať do kalendára: 29. januára 2015 – DC Hrajkovo. 
Príďte ich navštíviť, neobanujete, zabavíte sa, niečo nové sa naučíte, 
nájdete nových priateľov.                                                                                         ES

V posledný novembrový deň v kruhu rodiny 
oslávila 90. narodeniny drahá mamička, ba-
bička a prababička Etela Nagyová. Aj touto 
cestou jej blahoželáme a prajeme veľa zdravia, 
lásky a radosti. celá rodina 

Dňa 19. novembra 2014 sa dožila 90 rokov 
naša drahá mama, babka a prababka
Alžbeta Zelmanová. Prajeme jej veľa zdravia 
a spokojnosti do ďalších dní. Dcéra a syn s ro-
dinami.

Gratulácie 
k 90. narodeninám
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S hlbokým zármutkom v srdciach ďakujeme všetkým, 
ktorí na poslednej ceste odprevadili nášho milovaného 
manžela, otca a deda Štefana Benkovského, 
ktorý nás navždy opustil 31. októbra 2014 vo veku 62 
rokov. Ďakujeme za slová útechy, vence a kvety, ktorými 
ste sa snažili zmierniť náš žiaľ.
smútiaca rodina

Dňa 26. novembra 2014 uplynul rok, čo nás navždy 
opustila naša mama, babka a starká
Magdaléna Sameková.
Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku.
smútiaca rodina

Čas plynie, život ide v diaľ, 
nám živým na Teba zostane len spomienka a žiaľ.
Dňa 17. decembra 2014 uplynul rok, čo nás navždy 
opustil vo veku 70 rokov manžel, otec, dedko a pradedko
Vojtech Nagy. 
S láskou spomína celá rodina.

So smútkom v srdciach si dňa 8. januára 2015 
spomenieme na drahú mamičku, babičku a prababičku 
Margitu Horváthovú, 
pri príležitosti tretieho výročia jej úmrtia.
dcéry, zaťovia a vnúčatá s rodinami

S láskou a žiaľom v srdci si spomíname na drahého 
manžela, otca a dedka Jozefa Preisingera,
ktorý nás 25. októbra 2009 nečakane opustil. Kto ste ho 
poznali, venujte mu tichú spomienku v deň 5. výročia 
jeho úmrtia. S hlbokým smútkom spomína celá rodina.

Dni plynú ako tichej rieky prúd, 
len bolesť v srdci trvá a nedá zabudnúť.
Dňa 5. decembra uplynulo 5 rokov, čo nás navždy 
opustil náš drahý syn, brat a vnuk
Marek Szöllösy. V našich srdciach bude žiť naďalej.
smútiaca rodina 

Dňa 12. decembra 2014 uplynulo 15 rokov od úmrtia 
Ladislava Józsu. 
Ďakujeme rodine, priateľom a známym za tichú 
spomienku, ktorú venovali jeho pamiatke.
manželka Ida, synovia Tibor a Gábor a vnučka Vivienne

Navždy nás opustili
Vojtech Šmeringa, (65), 6. októbra 2014
Ondrej Horváth, (72), 25. októbra 2014
Štefan Benkovský, (62), 31. októbra 2014
Anna Slížová, (76), 9. novembra 2014
Terézia Šurnovská, (83), 9. novembra 2014
Drahomíra Zelinková, (48), 13. novembra 2014
Gabriela Horváthová, (43), 19. novembra 2014
Margita Farkašová, (82), 29. novembra 2014
Gejza Lovas, (57), 15. novembra 2014

Zosobášili sa
Ing. Juraj Gál (Sládkovičovo) 
a Ing. Iveta Dugasová (Geča)

Narodili sa
Zoltán Márk Görföl, 8. októbra 2014
Sebastian Franta, 10. októbra 2014
Hana Večerková, 29. októbra 2014
Amália Slováková, 14. novembra 2014
Markus Horváth, 30. novembra 2014
Maxim Kenyeres, 5. decembra 2014

Uzávierka budúceho čísla je 30. januára 2015 ● Svoje články, oznamy a inzeráty pošlite e-mail: evasudova@gmail.com alebo ich 
odovzdajte v knižnici v Inovatechu. ● kontakt: 0905 863 495

Bývalí občania mesta:
Anna Antaleczová, rod. Danadová, (88), 
22. novembra 2014
Paula Kosárová, rod. Szolgová, (61), 
10. novembra 2014
Štefánia Bachratá, rod. Linková, (94), 
11. novembra 2014
Anna Fóková, rod. Machalcová, (97), 
12. novembra  2014
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S hlbokým zármutkom v srdci si pripomíname 
30. výročie úmrtia 
Alojza Zelinku, 
ktorý nás navždy opustil 11. decembra 1984.
S láskou spomína smútiaca rodina.
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Predvolebná kampaň 2014  


